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NACIONALNO VIJEĆE ZA RAZVOJ LJUDSKIH 

POTENCIJALA 

 

OZNAKA: NVRLJP-00005-17-0062 

Zagreb,  2. veljače 2017.  

 

ZAPISNIK 

s 18. sjednice Nacionalnog vijeća za razvoj ljudskih potencijala 

održane 8. prosinca 2016. g. u prostorijama Ministarstva znanosti i obrazovanja   

s početkom u 13.00 sati 

 

Sjednici su prisustvovali sljedeći članovi Nacionalnog vijeća: Ružica Beljo Lučić, Sanja Crnković 

Pozaić, Mirjana Zećirević, Blaženka Divjak, Berislav Božanović, Duško Pavletić, Ivan Šutalo,  

Ninoslav Šćukanec, Stankica Vrban, Mirela Lekić, Mirjana Šlat, Hrvoje Josip Balen i Emita Blagdan.  

 

Članovi Nacionalnog vijeća koji su se ispričali zbog izostanka sa sjednice: Anica Milićević Pezelj, 

Danijela Žagar, Ana Tecilazić Goršić, Radomir Delić, Sanja Bošnjak i Darinka Vedrina.   

 

Osim članova Nacionalnog vijeća sjednici su prisustvovali: Mario Bebić, pomoćnik ministra 

(MRMS), prof. dr. sc. Petar Bezinović (IDI), Elisabetta Forutnato (MZO) i  Sanja Süto (MZO).  

 

Predsjednica NVRLJP-a prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić pozdravila je gosta na sjednici, prof. dr. sc. 

Petra Bezinovića koji se odazvao pozivu da predstavi projekt Vanjsko vrednovanje odgojno-

obrazovnih ustanova kao mehanizam osiguravanja kvalitete obrazovanja u RH koji provodi 

Nacionalni centar za vanjsko vrednovanje obrazovanja. 

 

 Dnevni red:  

 

1. Usvajanje dnevnog reda 18. sjednice  

 

2. Usvajanje zapisnika sa 17. sjednice i zapisnika o elektroničkom glasanju  

 

3. Vanjsko vrednovanje odgojno-obrazovnih ustanova kao mehanizam osiguravanja kvalitete 

obrazovanja u RH – prof. dr. sc. Petar Bezinović 

 

4. Obavijesti 

 

5. Prijedlozi izmjena Zakona o Hrvatskom kvalifikacijskom okviru  

 

6. Ugovaranje izrade studije o prioritetnim sektorima    

 

7. Predstavljanje Okvira nacionalnog standarda kvalifikacije za učitelje u osnovnim i srednjim 

školama – prof. dr. sc. Blaženka Divjak 

 

8. Komentari na  tekst Smjernica za usklađivanje studijskih programa sa standardima 

kvalifikacija i izradu novih studijskih programa usklađenih sa HKO-om 

 

9. Upitnik za članove NVRLJP-a u svrhu prikupljanja informacija koje utječu na razvoj ljudskih 

potencijala  
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10. Preporuke za uspješniju implementaciju budućih HKO projekata – mr. sc. Ninoslav Šćukanec 

 

11. Status provedbe aktivnosti iz Okvirnog programa rada NVRLJP-a za 2016. godinu 

 

12. Razno  

 

 

Ad 1.  

Jednoglasno je potvrđen dnevni red.  

 

Ad 2.  

Jednoglasno je usvojen zapisnik sa 17. sjednice Nacionalnog vijeća za razvoj ljudskih potencijala.  

Jednoglasno je potvrđen zapisnik o elektroničkom glasanju koje je provedeno temeljem molbe 

Ministarstva znanosti i obrazovanja da NVRLJP žurno predloži svog predstavnika u Povjerenstvo koje 

će predložiti izmjene Zakona o HKO-u. U razdoblju od 9. do 10. studenoga provedeno je elektroničko 

glasanje o predlaganju predstavnika NVRLJP-a u Povjerenstvo za izradu Nacrta prijedloga zakona o 

izmjenama i dopunama Zakona o HKO-u. Elektroničkom glasanju u roku je pristupilo 17 članova 

NVRLJP-a, od kojih je 15 glasalo da  predstavnica NVRLJP-a bude prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić. 

 

Ad 3.  

Vanjsko vrednovanje odgojno-obrazovnih ustanova jedan je od ključnih mehanizama osiguravanja 

kvalitete ranoga i predškolskoga te osnovnoškolskoga i srednjoškolskoga odgoja i obrazovanja pa se 

nameće nužnost njegova uvođenja u naš obrazovni sustav. Stoga Nacionalni centar za vanjsko 

vrednovanje obrazovanja (NCVVO), u skladu sa svojom zakonskom ulogom, provodi projekt Razvoj 

sustava vanjskoga vrednovanja odgojno-obrazovnih ustanova koji je započeo krajem 2015. g. i trajat 

će 3 godine, a sufinanciran je sredstvima ESF-a. Projekt uključuje razvoj modela samovrednovanja i 

vrednovanja odgojno-obrazovnih ustanova i podršku školama, čime se želi potaknuti odgovornost 

sustava, škola i svih dionika za kvalitetu odgoja i obrazovanja, definirati jasne kriterije učinkovite 

prakse za osiguravanje kvalitete i kreiranje promišljene obrazovne politike koja se temelji na 

provjerenim informacijama. 

Prof. dr. sc. Petar Bezinović kao predsjednik Upravnog vijeća NCVVO-a i sudionik u projektu održao 

je izlaganje i prezentaciju Vanjsko vrednovanje odgojno-obrazovnih ustanova kao mehanizam 

osiguravanja kvalitete obrazovanja u RH, naglasivši potrebu podizanja kvalitete upravljanja školama, 

važnost licenciranja ravnatelja i učitelja te uspostave cjelovitog sustava vanjskog vrednovanja ishoda 

učenja.  

Članovi NVRLJP-a izrazili su podršku provedbi ovog vrijednog projekta i preporučili da u postupak 

vanjskoga vrednovanja budu uključene i ustanove za obrazovanje odraslih jer je osiguravanje kvalitete 

u tom segmentu obrazovanja jedan od imperativa razvoja ljudskih potencijala u RH. Budući da ta 

mogućnost nije predviđena ovim projektom, Nacionalno vijeće smatra da nadležna državna tijela 

trebaju  pronaći način i sredstva za razvoj i djelovanje sustava vanjskog vrednovanja ustanova za 

obrazovanje odraslih.  

 

Ad 4.  

Zbog velikog broja e-mailova koji stižu na adresu hko@mzos.hr, od početka sljedeće godine 

Nacionalno vijeće će koristiti e-adresu samo za NVRLJP: nvrljp@mzos.hr.  

Predsjednica Nacionalnog vijeća prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić osvrnula se na godišnju konferenciju 

NVRLJP-a koja je održana 27. i 28. listopada 2016. na Šumarskom fakultetu Sveučilišta u Zagrebu. U 

programu  konferencije aktivno je sudjelovalo 40-ak sudionika, a konferenciju je pratilo oko 150 

posjetitelja. Obradom evaluacijskih listića dobivena je srednja ocjena cijele konferencije 6,03 (od 7), a 

pojedinačne ocjene kreću se od 5,58 za obradu predviđenih tema do 6,42 za ocjenu organizacije 

konferencije. Analiza evaluacije poslat će se članovima NVRLJP-a nakon sjednice.  

Članovi NVRLJP-a informirani su o konzultativnim i edukativnim radionicama za članove sektorskih 

vijeća i predlagatelje standarda zanimanja i standarda kvalifikacija koje su održane u studenom, a za 

koje su i oni dobili pozive. Na radionici Vrednovanje skupova ishoda učenja na kojoj je članovima 
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sektorskih vijeća prikazan postupak i primjeri vrednovanja skupova ishoda učenja sudjelovali su 

članovi NVRLJP-a mr. sc. Ninoslav Šćukanec i mr. sc. Sanja Crnković Pozaić.  

Predsjednica je najavila radionicu o Informacijskom sustavu Registra Hrvatskoga kvalifikacijskog 

okvira (ISRHKO-u) koja će se održati 14. prosinca od 13 do 15 sati u Sveučilišnom računskom centru 

Sveučilišta u Zagrebu (SRCE), za koju su članovi NVRLJP-a već dobili poziv. 

Također, predsjednica je izvijestila o njezinu izlaganju i prihvaćanju Izvješća o radu NVRLJP-a za 

2015. godinu na Odboru za obrazovanje, znanost i kulturu Hrvatskoga sabora.   

 

Ad 5.  

S materijalima za sjednicu članovima je dostavljen Zapisnik sa sastanka TRS-a 6. Praćenje i 

unaprjeđenje primjene HKO-a i dva prijedloga izmjena Zakona o HKO-u.  

Naime, članovi TRS-a 6. razmatrali su mogućnost uvođenja dvije podrazine na razini 7. HKO-a: 

podrazina 7.1. za specijalistički diplomski stručni studij i podrazina 7.2. za sveučilišni diplomski studij 

i poslijediplomski specijalistički studij, o čemu je argumentaciju pripremila prof. dr. sc. Ružica Beljo 

Lučić.  

Drugo moguće rješenje koje je predložio i argumentirao g. Ivan Šutalo jest preoblikovati čl. 8. Zakona 

o HKO-u na način da se razinama HKO-a pridruže (generički) nazivi obrazovnih razina. 

Nakon rasprave prihvaćen je drugi prijedlog i dogovoreno da takav stav NVRLJP-a bude polazište za 

raspravu na sastanku Povjerenstva za izradu Nacrta prijedloga zakona o izmjenama i dopunama 

Zakona o HKO-u jer Zakon o HKO-u ne regulira vrste obrazovnih i studijskih programa, kao ni uvjete 

upisa u te programe, već minimalne uvjete za pridruživanje kvalifikacija stečenih završetkom 

obrazovnih i studijskih programa pojedinoj razini HKO-a.  

Sukladno tome, predlaže se izmjena članka 8. stavka 1. Zakona o HKO-u u smislu da se navedu  

generički nazivi obrazovnih i studijskih programa na pojedinim razinama, a vrste obrazovnih i 

studijskih programa koje pripadaju pojedinim obrazovnim razinama trebaju biti propisane u zakonima 

koji reguliraju pojedine razine obrazovanja.  

Budući da je jedan od argumenata Ustavnog suda za uklanjanje specijalističkih diplomskih stručnih 

studija s iste razine HKO-a na kojoj su smješteni i sveučilišni diplomski studiji i poslijediplomski 

specijalistički studiji, stav da je mogućnost pristupanja doktorskim studijima, tj. osmoj razini HKO-a 

diplomantima specijalističkih stručnih studija protuustavna, iako je čl. 73., st. 2. Zakona o znanstvenoj 

djelatnosti i visokom obrazovanju izričito propisano da se „Poslijediplomski sveučilišni studij 

(doktorski studij) može upisati nakon završetka diplomskog sveučilišnog studija“,  da bi se u 

potpunosti otklonila bilo kakva dvojba o protuustavnom pristupanju diplomanata specijalističkih 

stručnih studija doktorskim studijima, tj. osmoj razini HKO-a, predlaže se i dopuna u članku 7. u 

uvjetima za pristupanje razini 8.2 te se kao uvjet pristupanja navodi posjedovanje prethodne 

kvalifikacije na razini 7. stečene završetkom sveučilišnog studija. 

 

Ad 6.  

U skladu s dogovorenim na 17. sjednici NVRLJP-a, prof. dr. sc. Beljo Lučić pripremila je Opis 

poslova stručnjaka za izradu studije o određivanju prioritetnih sektora/podsektora Hrvatskog 

kvalifikacijskog okvira za razvoj ljudskih potencijala koji uključuje podatkovnu podlogu, očekivane 

rezultate posla, opis posla, traženi profil stručnjaka i dr. podatke koji su potrebni za raspisivanje 

poziva za dostavu ponuda za izradu studije. Nakon razmatranja dostavljenih komentara mr. sc. Sanje 

Crnković Pozaić i prof. dr. sc. Blaženke Divjak te provedene rasprave, Nacionalno vijeće je usvojilo 

dokument i predložilo da se pozivi za dostavu ponuda upute ekonomskim fakultetima u Zagrebu, 

Splitu, Rijeci i Osijeku, Ekonomskom institutu Zagreb i Fakultetu organizacije i informatike 

Sveučilišta u Zagrebu. Izrada studije financirat će se sredstvima iz projekta Uspostava i upravljanje 

Registrom HKO-a kao podrška radu Sektorskih vijeća i ostalih dionika u procesu provedbe HKO-a 

koji provodi Ministarstvo znanosti i obrazovanja, a sufinancira ESF.  
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Ad 7.  

Predstavljanje Okvira nacionalnog standarda kvalifikacije za učitelje u osnovnim i srednjim školama 

zbog nedostatka vremena odgađa se za sljedeću sjednicu.  

 

Ad 8.  

Na 17. sjednici dogovoreno je da članovi pošalju svoje komentare na Smjernice za usklađivanje 

studijskih programa sa standardima kvalifikacija i izradu novih studijskih programa usklađenih sa 

HKO-om koje su pripremili prof. dr. sc. Blaženka Divjak, prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić i prof. dr. sc. 

Duško Pavletić. Prihvaćeni su komentari koje je pripremila gđa Mirjana Zećirević i  NVRLJP je 

usvojio Smjernice, a Ministarstvo znanosti i obrazovanja osigurat će sredstva za njihovo tiskanje.  

 

Ad 9.  

Mr. sc. Ninoslav Šćukanec i gđa Danijela Žagar u suradnji s mr. sc. Sanjom Crnković Pozaić 

pripremili su Upitnik za članove NVRLJP-a u svrhu prikupljanja informacija koje utječu na razvoj 

ljudskih potencijala, čijim će se ispunjavanjem prikupljati informacije i dokumenti u Repozitorij 

ključnih dokumenata za razvoj ljudskih potencijala.  

Članovi Nacionalnog informirani su da već postoji Repozitorij relevantnih strateških i sektorskih 

dokumenata kao dio strukture Registra HKO-a, čiji je cilj objedinjavanje i dostupnost svih bitnih 

dokumenata predlagateljima standarda zanimanja i kvalifikacija koje mogu automatski koristiti 

prilikom  popunjavanja zahtjeva za upis u Registar HKO-a.  

Repozitorij sadrži 1. Strategije, 2. Zakone i pravilnike i 3. Ostale dokumente i poveznice bitne za 

određeni sektor i dostupan je na stranici smještenoj na wiki serveru SRCA putem poveznice 

https://wiki.srce.hr/display/DI/Dokumenti+ISRHKO. Odabirom   jednog od aktivnih sektorskih vijeća 

otvara se popis svih dokumenata i mogućnost njihova pregleda. U Repozitoriju će biti pohranjeni svi 

dokumenti koji su relevantni za svako od 25 sektorskih vijeća propisanih Pravilnikom o Registru 

HKO-a (NN 62/2014.).  

Konstatirano je da nije nužno voditi 2 repozitorija, no s obzirom na činjenicu da upitnik prikuplja i 

druge informacije kao što su npr. stručna i znanstvena literatura, izvještaji, istraživanja, planirane 

aktivnosti i dr., Nacionalno vijeće očekuje da Ministarstvo znanosti i obrazovanja predloži tehničko 

rješenje za vođenje repozitorija NVRLJP-a u kojemu će se evidentirati svi podaci dobiveni 

ispunjavanjem upitnika.  

Nacionalno vijeće usvojilo je Upitnik koji će tijekom prosinca biti distribuiran članovima NVRLJP-a 

da bi mogli početi prikupljati informacije predviđene upitnikom. 

 

Ad 10.  

Na tekst Preporuka za uspješniju provedbu projekata primjenom HKO-a koje je na temelju rasprave 

„Dosadašnja iskustva u implementaciji HKO projekata“ održane u sklopu ovogodišnje konferencije 

NVRLJP-a pripremio mr. sc. Ninoslav Šćukanec i suradnica Ria Bilić, komentare je dostavila gđa 

Mirjana Zećirević, a s predloženim tekstom se složila prof. dr. sc. Blaženka Divjak. Nakon rasprave i 

dogovora o manjim izmjenama, Nacionalno vijeće usvojilo je Preporuke koje će biti objavljene na 

portalu www.kvalifikacije.hr, a informacija o usvojenim Preporukama i poveznica na mrežnu stranicu 

na kojoj će biti objavljeni i drugi usvojeni dokumenti, bit će upućena elektroničkom poštom svim 

sudionicima konferencije „HKO kvalifikacije – za tržište, društvo ili pojedinca? koja je održana 27. i 

28. listopada ove godine. 

 

Ad 11.  

Članovi NVRLJP-a analizirali su ažuriranu tablicu o statusu provedbe aktivnosti iz Okvirnog 

programa rada NVLRJP-a za 2016. g. i dogovorili da neostvarene aktivnosti uvrste u program rada za 

2017. g. Također je dogovoreno da do 15. siječnja 2017. članovi pošalju prijedloge novih aktivnosti 

NVRLJP-a za 2017. g.  

Vezano uz izradu Izvješća o radu NVRLJP-a za 2016. g., dogovoreno je da se izvješće izradi prema 

postojećoj strukturi i u skladu s preporukom Ministarstva financija doda financijsko izvješće. 

Naglašena je važnost donošenja Smjernica za izradu programa za osnovno, srednjoškolsko i 

obrazovanje odraslih primjenom HKO-a, pri čijoj se izradi može koristiti koncept Smjernica koje su 

izrađene za visoko obrazovanje.  

https://wiki.srce.hr/display/DI/Dokumenti+ISRHKO
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O Nacrtu Pravilnika za vrednovanje neformalnog i informalnog učenja  koji je pripremila mr. sc. Ana 

Tecilazić Goršić, a korisne i utemeljene komentare dostavila gđa Mirjana Zećirević, raspravljat će se 

na sljedećoj sjednici NVRLJP-a.  

G. Berislav Božanović naglasio je važnost izrade i donošenja dokumenta za konceptualizaciju ispitnih 

centara i zbog kompleksnosti sadržaja koje treba regulirati zamolio pomoć ostalih članova 

Nacionalnog vijeća. Dogovoreno je da će g. Božanović poslati nacrt dokumenta koji je pripremio 

članovima koji su izrazili spremnost da se uključe u osmišljavanje koncepta ispitnih centara.  

 

 

 

Ad 12.  

Dogovorene su točke dnevnog reda o kojima će se raspravljati na sljedećim sjednicama: 

 

 Okvirni program rada NVRLJP-a za 2017. g.  

 Prijedlozi za razrješenje članova NVRLJP-a 

 Nacrt Pravilnika o vrednovanju neformalnog i informalnog učenja  

 Certificiranje HKO stručnjaka  

 Izvješće o radu sektorskih vijeća  

 Rasprava o Prijedlogu kriterija za reakreditaciju visokih učilišta  koje je pripremio 

Akreditacijski savjet AZVO-a 

 Strukovno obrazovanje i osposobljavanje  

 Predstavljanje Okvira nacionalnog standarda kvalifikacije za učitelje u osnovnim i 

srednjim školama 

 

Sljedeća je sjednica planirana za 2. veljače 2017. 

Sjednica je završila u 16:50 sati. 

 

 

 

 

Zapisnik sastavila:              Zapisnik odobrila: 

 

 

 

Sanja Süto, v. r.                  prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić, v. r.   

                     predsjednica Nacionalnog vijeća 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


